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PROTOKÓŁ                                
z XL Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 06 września 2022 roku. 

Ad.1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 06 września 2022 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie odbyła się XL Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą otworzył Pan 
Wiesław Maszewski – Przewodniczący Rady witając radnych i pracowników Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 radnych uczestniczy 
16 radnych, nieobecnych 5 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał przewidzianych 
projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Maćkowiak, Piotr Waśko.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, szczegółowa lista 
stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Salę opuścił radny Janusz Białoskórski. Od tego momentu w Sesji udział bierze 15 radnych. 

Ad.2  
Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 4 do 
niniejszego protokołu. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do proponowanego 
porządku obrad? 

Zmian nie zaproponowano. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad 
zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady. 

W obecności 15 radnych ( nieobecni radni: Janusz Białoskórski, Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, 
Zygmunt Jasiewicz, Zbigniew Maćkowiak, Piotr Waśko ):  

- 15 głosów za,  
-  0 głosów przeciwnych,  
-  0 głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 Porządek obrad został przyjęty. 

Na salę powrócił radny Janusz Białoskórski. Od tego momentu w Sesji udział bierze 16 radnych. 

Ad.3 
Przyjęcie protokołu z XXXIX Sesji z dnia 30 czerwca 2022 r.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu z XXXIX Sesji  
z dnia 30 czerwca 2022 roku? 

Uwag nie zgłoszono, w zawiązku z tym radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XXXIX Sesji Rady 
Powiatu, która odbyła się w dniu 30 czerwca 2022 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Maćkowiak, Piotr Waśko ):  

- 15 głosów za,  
-  0 głosów przeciwnych,  
-  1 głos wstrzymujący. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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Ad.4 
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2022-2036, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2022 – 2036, czy radni 
mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że Komisja Budżetowo-
Gospodarcza wyraziła pozytywną opinię w zakresie zmian do WPF – u: 5 głosów za, 0 głosów przeciwnych, 
0 głosów wstrzymujących.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2022 – 
2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Maćkowiak, Piotr Waśko ):  

- 16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-  0 głosów przeciwnych, 
-  0  głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr XL/259/2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego na lata 2022 – 2036 została podjęta i stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 

b) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2022 rok, 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej powiatu na 2022 rok, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

 Radni nie zgłosili potrzeby omówienia projektu uchwały, pytań także nie zgłoszono.  

 Przewodniczący Rady prosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej na temat przedłożonych 
zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2022 rok.    

 Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej odpowiedział, że Komisja Budżetowo-
Gospodarcza wyraziła pozytywną opinię w zakresie zmian do uchwały budżetowej powiatu na 2022 rok:    
5 głosów za, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały                       
w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2022 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, 
Zbigniew Maćkowiak, Piotr Waśko ):  

- 16 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-  0 głosów przeciwnych, 
-  0  głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
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W związku z powyższym Uchwała Nr XL/260/2022 w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 
2022 rok  została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

c) zmiany uchwały w sprawie ustalenia wymiaru i zasad rozliczania czasu pracy nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-
Trzcianecki, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia wymiaru i zasad rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, czy radni mają pytania 
w tym punkcie? 

Starosta prosił o głos dla naczelnika Wydziału Edukacji, aby wyjaśnił na czym zmiana uchwały 
polega.  

 Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, iż zmiana w proponowanej uchwale jest niewielka, a wynika 
ona z faktu, że ostatnią zmianą ustawy Karta Nauczyciela wprowadzono nowe stanowisko w szkolnictwie  
„pedagog specjalny”, dla którego nie określono pensum dydaktycznego. W związku z tym organ 
prowadzący jest zobligowany do utworzenia takiego pensum dydaktycznego. W ustawie Karta Nauczyciela 
jest określone, że pensum to nie może przekraczać 22 godzin, w związku z tym dopisuje się pedagoga 
specjalnego do całej grupy specjalistów pracujących w szkołach, a więc: pedagoga, psychologa, logopedy, 
terapeuty pedagogicznego, doradcy zawodowego, dla których wymiar określony był w wysokości 22 
godzin, a zatem dla pedagoga specjalnego proponowane pensum dydaktyczne również stanowić będzie 
22 godziny. To jest cała zmiana tej uchwały.   

Na salę przybył radny Zbigniew Maćkowiak. Od tego momentu w Sesji udział bierze 17 radnych. 

 Radni nie zgłosili pytań. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie ustalenia wymiaru i zasad rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, Piotr 
Waśko ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-  0 głosów przeciwnych, 
-  0  głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr XL/261/2022 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
wymiaru i zasad rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. 

d) zmiany uchwały Nr XXX/208/2009 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie 
regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy jest potrzeba omówienia projektu uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXX/208/2009 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, czy radni mają pytania w tym punkcie? 

Głos zabrał naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśniając na czym polega zmiana uchwały.  

Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśnił, że zmianą przepisów, które zadziały się w okresie 
wakacyjnym, zmianą ustawy Karta nauczyciela, wprowadzono jedną nową nazwę w szkolnictwie. 
Nauczyciel realizujący staż na kolejny stopień awansu zawodowego musi mieć swojego opiekuna. Do tej 



4 

 

pory ten opiekun nosił miano „opiekuna stażu”, a zmianą przepisów wprowadzono nazwę „mentora”.   
W związku z tym zamieniamy opiekuna stażu na mentora. Jednocześnie określa się, że temu pracownikowi 
przysługuje dodatek w wysokości 2% wynagrodzenia zasadniczego, czyli tak jak to było w przypadku 
opiekuna stażu. Jednocześnie w uchwale wprowadza się zapis „W stosunku do nauczycieli, którzy pełnią 
funkcję opiekuna stażu w postępowaniach rozpoczętych przed dniem 1 września 2022r. mają 
zastosowanie dotychczas obowiązujące przepisy.” 

Radni nie zgłosili pytań. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXX/208/2009 Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez 
Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych ( nieobecni radni: Sławomir Biliński, Grzegorz Bogacz, Zygmunt Jasiewicz, Piotr 
Waśko ):  

- 17 radnych głosowało za podjęciem uchwały, 
-  0 głosów przeciwnych, 
-  0  głosów wstrzymujących. 

Imienny wykaz głosownia stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  

W związku z powyższym Uchwała Nr XL/262/2022 w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/208/2009 Rady 
Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych   
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, została 
podjęta i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad.5 

Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami. 

Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XXXIX a XL Sesją Rady Powiatu 
Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Starosta uzupełnił informację pisemną o posiedzenie Zarządu Powiatu, które miało miejsce   
w dniu 01 września 2022 r. Wyśnił, iż przed rozpoczęciem posiedzenia członkowie Zarządu uczestniczyli   
w rozpoczęciu roku szkolnego 2022/2023 w różnych szkołach. Nasze szkoły ponadpodstawowe miały tą 
możliwość, że przyjęły całą młodzież, która starała się o przyjęcie do szkół. Wracając do posiedzenia, 
Zarząd na prośbę firmy ASTA-NET S.A. wyraził zgodę na wykonanie linii kablowej i zajęcie gruntu 
stanowiącego własność powiatu dla potrzeb realizacji zadania podejmując w tej sprawie stosowną 
uchwałę.  

W sprawach  z zakresu edukacji rozpatrywano wnioski dyrektorów szkół o wyrażenie zgody na 
zatrudnienie emerytowanych nauczycieli w szkołach na rok szkolny 2022/2023, aby można było 
zabezpieczyć cały proces dydaktyczny, który szkole jest przypisany. O tym rozmawiano również na 
dzisiejszym, wspólnym posiedzeniu Komisji stałych Rady Powiatu. Udało się również zabezpieczyć pomoc 
psychologiczną w szkołach. Inna kwestią jest to, jak finansowo dotrwać do końca roku budżetowego                        
w szkołach, co będzie przez Zarząd Powiatu analizowane.   

  Pozytywnie rozpatrzono Wniosek Wydziału Organizacyjno-Ogólnego o zwiększenie środków na 
realizację zadania pn. „Dostosowanie wejścia do budynku głównego Starostwa Powiatowego   
w Czarnkowie dla osób ze szczególnymi potrzebami”.  

  Rozpatrywano kwestę podwyżek wynagrodzeń, o co zwrócili się pracownicy PCPR-u, DPS – ów, 
Starostwa Powiatowego. Temat ten był również omawiany na dzisiejszym,  wspólnym posiedzeniu Komisji 
Stałych Rady Powiatu. Temat rozpatrywano w kontekście konstrukcji budżetu na 2023 rok.  W 2023 roku 
czekają nas dwie regulacje płac jeśli chodzi o najniższe wynagrodzenie, jedna w styczniu, druga w czerwcu, 
czy lipcu. Wynagrodzenia nie są porywające, duża liczba osób w obsłudze administracyjnej szkół, w dps-
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ach, PUP, PCPR, Starostwie Powiatowym to są ludzie, którzy pracują za minimalne pensje. Te sprawy 
Zarząd ma na wokandzie, tym tematem Zarząd będzie się zajmował w październiku br.          

  Omówiono propozycje zmian do budżetu powiatu na rok 2022 oraz zmiany WPF-u, co 
szczegółowo omówiono również na posiedzeniu Komisji Budżetowo-Gospodarczej.      

  Korzystając z głosu Starosta poinformował radnych, iż kolejna Sesja Rady Powiatu zaplanowana 
została na dzień 27 września br. Na tej Sesji, przy wprowadzaniu zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej, wprowadzane będą środki na realizację projektu Kolej+. Projekt ma być realizowany do roku 
2028, pierwsze lata pieniądze nie są zbyt duże, ale w latach późniejszych są to kwoty znaczące. Łącznie 
Powiat zadeklarował na realizację projektu ok. 6 mln. zł. Kolejny problem z jakim będzie musiał się Powiat 
zderzyć, to trudności jakie niesie za sobą prawdopodobna likwidacja PKS Wałcz, obsługującego 
komunikacyjne teren naszego powiatu. PKS Wałcz może przestać istnieć, Zarząd rozmawiał będzie z PKS 
Piła, który może chociaż po części będzie mógł zabezpieczyć przejazdy na likwidowanych trasach.  Starosta 
poinformował również o tym, że na dzień 23 września br. zaplanowano oficjalne otwarcie nowo 
wybudowanej ścieżki rowerowej Krzyż Wlkp. – Drawsko przy drodze powiatowej nr 1323P, zapraszając 
radnych serdecznie. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Pana Starosty? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.6 

Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się wspólnie z pozostałymi Komisjami Stałymi Rady 
Powiatu w dniu dzisiejszym. Tematem posiedzenia była analiza sytuacji finansowej szpitali powiatowych 
po I półroczu 2022 r. oraz analiza wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2022 roku.  Ponadto Komisja 
Budżetowo-Gospodarcza w swoim już gronie omówiła i pozytywnie zaopiniowała zamiany wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2022-2036 i zmiany do uchwały budżetowej powiatu na 2022 rok, które 
zostały zatwierdzone na dzisiejszej Sesji.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 
Ad.7 
Informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji zgłoszonej na ostatniej Sesji. 

 Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż radni składający interpelację na poprzedniej Sesji, jak i pozostali 
radni, wszyscy otrzymali pisemne odpowiedzi ( zał. nr 18-20 ), co do sposobu ich rozpatrzenia. W związku   
z tym Przewodniczący zapytał, czy radni składający interpelacje chcą zabrać głos w tym punkcie, czy może 
ktoś  z pozostałych radnych? 

 Radna Ewa Sumińska jako składająca interpelację wyjaśniła, iż odpowiedź jaką otrzymała jej nie 
satysfakcjonuje. Zna drogę, o której pisała w interpelacji i wie, że nadmierna prędkość utrudnia życie tym 
ludziom którzy tam mieszkają. Będzie się odwoływała na piśmie.  

Ad.8 

Interpelacje radnych.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację? 

Interpelację zgłosił radny Waldemar Pawłowski, którą kierował do Wójta Gminy Czarnków, do 
wiadomości Przewodniczącego Rady Gminy Czarnków. Interpelacja dotyczyła rozpoczęcia starań i rozmów   
z Wielkopolskim Zarządem Dróg Wojewódzkich w celu zaplanowania i zbudowania ścieżki rowerowej 
miedzy Kuźnicą Czarnkowską a skrzyżowaniem drogi wojewódzkiej nr 178 z droga wojewódzką nr 174.   

Przedmiotowa interpelacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  

 Więcej interpelacji nie zgłoszono.  
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Ad.9 

Wolne głosy i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Radni nie zabrali głosu w tym punkcie. 
Ad.10 

Sprawy różne. 

 Przewodniczący Rady poinformował radnych, że na jego ręce wpłynęło pismo ( zał. nr 22 ) 
Ministra Zdrowia, a właściwie więcej niż pismo, bo to jest zobowiązanie, zobligowanie do 
przeprowadzenia kontroli w Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie, dla którego Powiat 
Czarnkowsko-Trzcianecki jest podmiotem tworzącym. Generalnie chodzi o udostepnienie informacji 
publicznej. Wnioskodawca zwrócił się o informację publiczną, na jedno z zapytań otrzymał odpowiedź, na 
pozostałe nie. Stąd Przewodniczący postanowił skierować sprawę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
 o wyjaśnienie tej sprawy, aby Rada Powiatu mogła się do tego odnieść.  

Na ręce Przewodniczącego, do wiadomości, wpłynęło pismo ( zał. nr 23 ) pracowników Starostwa 
Powiatowego w Czarnkowie, którzy proszą o zaplanowanie w budżecie roku 2023 stosownych pieniędzy 
na podwyżki. Jako Przewodniczący mając nadzieje, że Starosta pismo o tej samej treści otrzymał, weźmie 
je pod uwagę przy tworzeniu budżetu na rok przyszły.  

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? 

 Starosta podziękował wszystkim, w tym również radnym, za udział w Dożynkach Powiatowych. 
Szczególnie podziękował tym osobom, które brały czynny udział przy organizacji dożynek, pracownikom 
Starostwa i Urzędu Gminy w Połajewie. Dożynki odbyły się w dobrym nastroju i przy dobrej pogodzie.  

 Radna Ewa Sumińska skierowała prośbę do Pana Starosty, aby imprezy współorganizowane przez 
Powiat, przy wsparciu powiatu nie odbywały się w tych samych momentach, bo wówczas radny nie wie, 
czy brać udział w turnieju brydżowym czy dożynkach, tak jak to miało miejsce w ostatnią niedzielę.  

 Radny Janusz Białoskórski w imieniu rolników podziękował Zarządowi Powiatu i Wójtowi Gminy 
Połajewo za zorganizowanie Dożynek Powiatowych. Impreza taka była rolnikom potrzebna, tym bardziej, 
że przez ostatnie lata przez pandemię tego święta nie było.  

 Radny Krystian Kawczyński  podziękował w imieniu rodziny wszystkim tym, którzy brali udział   
w pogrzebie jego wuja Michała, który był nie tylko pracownikiem Urzędu Gminy ale przez lata również 
pracownikiem Starostwa Powiatowego.  

Ad.24 

Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku XL Sesji Rady Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady 
o godz. 13.35 życząc radnym wszystkiego co najlepsze i bezpiecznego powrotu do domu.  

Na tym protokół zakończono.  
Protokołowała: 
Małgorzata Pompała                                        
 

  


